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Dana 17. 06. 2011. godine održana je izborna Skupština Muzejske udruge istočne 
Hrvatske (dalje MUIH) u Đakovu, u prostorijama Katoličkog bogoslovnog fakulteta u 
organizaciji Izvršnog odbora MUIH-a i Muzeja Đakovštine. 

 Prije službenog početka izborne Skupštine predsjednica udruge Maja Žebčević Matić 
(Gradski muzej Požega) pozdravila je sve prisutne muzealce, istakla razlog ovogodišnjeg 
okupljanja u Đakovu. U ime domaćina koji ove godine slavi 60 godina svoga postojanja 
pozdravom se obratio ravnatelj B. Bijelić. M. Šperanda je u ime Gradskog muzeja Požega kao 
dosadašnjeg sjedišta MUIH-a, čestitala domaćinu obljetnicu uz prigodne darove. 

M. Žebčević Matić pročitala je pristigle pozdrave Skupštini: Višnje Zgaga, 
ravnateljice Muzejskog dokumentacijskog centra, Žarke Vujić, izvanredne profesorice na 
Odsjeku za informacijske znanosti Filozofskog fakulteta u Zagrebu, Mile Škarić, muzejske 
pedagoginje Arheološkog muzeja u Zagrebu, te pročitala pismo dr. Vlade Horvata, 
nekadašnjeg ravnatelja Gradskog muzeja Vukovar. 

Nakon toga minutom šutnje Skupština je odala počast dugogodišnjoj članici MUIH-a, 
nedavno preminuloj Dragici Koceva, šefici računovodstva Muzeja Slavonije u Osijeku. 

Nakon što je Branimir Pešut ispred Nadzornog odbora na temelju potpisanih prisutnih 
članova utvrdio kvorum, tijelo Skupštine je pristupilo prihvaćanju Zapisnika sa Skupštine 
održane 02.07.2010. godine u Slavonskom Brodu, koji je bio dostupan svim članovima putem 
internetske stranice, te je jednoglasno usvojen.  

Izvršni odbor predložio je sljedeći Dnevni red: 

1. Izvještaj o radu MUIH-a za razdoblje 2010/2011. g. 
2. Financijski izvještaj za razdoblje 2010/2011. g. 



3. Izvještaj Sekcije povjesničara umjetnosti, Sekcije za muzejsku edukaciju, Sekcije 
etnologa i Izvještaj sa Muzejske olimpijade 

4.  Izbor novog sjedišta MUIH-a, Predsjednika, Izvršnog i Nadzornog odbora 
5.  Osnivanje Sekcije povjesničara 
6.  Plan rada za 2011/2012. g. 
7.  Prijem novih članova 
8.  Razno 

 

koji je također jednoglasno usvojen uz dvije sugestije. Ljubica Gligorević (Gradski muzej 
Vinkovci) je predložila da se osnuje Sekcija arheologa, na što joj je odgovoreno za osnivanje 
nove sekcije postoji procedura koju moraju pokrenuti arheolozi. Danijel Petković (Gradski 
muzej Vinkovci) sugerirao je da 4. točku - Izbor novog sjedišta MUIH-a, Predsjednika, 
Izvršnog i Nadzornog odbora vodi staro predsjedništvo, a od 5. točke da vođenje sjednice 
preuzme novo predsjedništvo, što je i prihvaćeno. 

T. 1. 

Predsjednica MUIH-a M. Žebčević Matić Skupštini  je podnijela  izvještaj rada 
Udruge o periodu od druge polovice 2010. i prve polovice 2011. godine. Izvršni odbor sastao 
se tri puta: u Osijeku, Đakovu i Požegi. Realizirana je jednodnevna stručna ekskurzija u 
Pečuh – 15. listopada 2010. godine. Realizirano je izdavanje novog broja Glasnika Slavonskih 
muzeja i održana je promocija 25. 03. 2011. u Vukovaru, uz koji je održan i stručni skup o 
vrijednostima industrijske baštine, te posjet ratnoj bolnici u Vukovaru, Memorijalnom groblju 
žrtvama Domovinskog rata,  prostoru Gradskog muzeja Vukovar - dvorac Eltz i Arheološkom 
parku Vučedol u adaptaciji i izgradnji. Sekcija za muzejsku edukaciju i kulturnu animaciju 
odradila je 01.04.2011. sadržajan stručni skup „Muzejska izložba kao oblik edukacije“ koju je 
financiralo Ministarstvo kulture RH. Održana je i Muzejska olimpijada u Vinkovcima koju  
tradicionalno svake druge godine organizira Gradski muzej Vinkovci.  

M. Žebčević Matić obavjestila je prisutne i o epilogu zadanih nastojanja na 
prošlogodišnjoj skupštini u Slavonskom Brodu o inicijativama spašavanja muzeja Belišće koji 
je još uvijek bez i jednog stručnog djelatnika. Osim održane izložbe i predavanja u Vukovaru 
o vrijednostima industrijske baštine, Izvršni odbor je inicirao preuzimenje kontrole i brige o 
skrbljenu zbirkama muzeja Belišće, matičarke tehničke zbirke druge razine Ksenije Katalenić 
(Muzej Slavonije u Osijeku) koja će biti povezana sa matičarem prve razine u Tehničkom 
muzeju.  

M. Žebčević Matić zahvalila se svima koji surađuju na ažuriranju web stranice MUIH-
a, posebno admistratoru Borisu Knezu (Gradski muzej Požega) koji se od osnivanja stranice 
2008. do sada trudio da se stranice redovito osvježavaju. Prihvaćen je i prijedlog s 
prošlogodišnje skupštine, te su uz popis muzealca članova dodane i fotografije portreta i mail 
adrese istih u cilju lakše komunikacije. 

Izvještaj je jednoglasno prihvaćen. 

 



T.2.  

Tajnica MUIH-a Tatjana Pajkr Engelmann (Gradski muzej Požega) podnijela je 
Financijsko izvješće za 2010. i prvu polovicu 2011. godine. Za razdoblje od 01.01. do 31.12. 
2010. godine ostvareni su ukupni prihodi poslovanja u iznosu 70.766,32  kn, koji se sastoje od 

prihoda od članarine i kotizacije (29.620,00 kn), prihoda od Ministarstva kulture za tiskanje 
Glasnika slavonskih muzeja (15.000,00 kn), stanje na žiro-računu 25.365,91 kn, stanje 
gotovine u blagajni 651,20 kn, te prihoda od kamata na depozite u banci 129,21 kn. Ukupni 
rashodi za isto razdoblje  iznosili su 37.225,90 kn kn, a odnosili su se na realizaciju troškova 
tiskanja i promocije Vodiča (18.008,46 kn), troškove stručne ekskurzije u Pečuh (5.460,00 
kn), troškove održavanja godišnje Skupštine (7.929,00  kn), troškove poštarine 262,20 kn, 
naknade banci za usluge platnog prometa 334,29 kn,  troškove reprezentacije 3.337,95 kn, 
troškove prijevoza 1.544,00 kn, te računalne usluge 350,00 kn.  U 2010. godini ostvaren je  
višak prihoda nad rashodima  u iznosu od 33.540,42 kn, stanje na žiro-računu 33.494,97 kn, a 
stanje gotovine u blagajni 769,25 kn.  

Za razdoblje od 01.01. do 15.06.2011. godine ukupni prihodi poslovanja iznose 55.057,93 
kn, sastoje se od prihoda od članarine 6.860,00 kn, prihoda od kotizacije 8.850,00 kn, prihoda 
iz državnog proračuna 5.000,00 kn, te prihoda od kamata na depozite u banci 83,71 kn. 
Ukupni rashodi iznose  35.676,96 kn, sastoje se od troškova izdavanja Glasnika 21.156,00 kn, 
troškova za intelektualne usluge (predavači na seminaru) 4.100,45 kn, troškova reprezentacije 
7.422,00 kn, računalne usluge 430,50, troškova poštarine 242,80 kn, naknade banci za usluge 
platnog prometa 358,01 kn te troškova prijevoza 1.967,20 kn. Za navedeno razdoblje ostvaren 
je višak prihoda nad rashodima 19.380,97 kn, stanje na žiro-računu iznosi 19.159,12, a stanje 
gotovine u blagajni 252,05 kn. 

Izvješće je jednoglasno prihvaćeno. 

T.3. 

Denis Detling (Muzej Slavonije u Osijeku) podnio je izvještaj o radu Sekcije za muzejsku 
edukaciju i kulturnu animaciju, obzirom da su upravo oni organizirali projekt „Muzejska 
izložba kao oblik edukacije“ koji je financiralo Ministarstvo kulture RH. Na jednodnevnom 
stručnom skupu za četrdesetak stručnih muzejskih djelatnika iz cijele Hrvatske 01. 04. 2011. u 
prostorima Muzeja Brodskog Posavlja tri eminentne predavačice s tog područja, sveučilišne 
profesorice Žarka Vujić iz Zagreba i Jovana Milutinović iz Novog Sada, te muzejske 
pedagoginje Mila Škarić i Jelena Hotko održale su inspirativna predavanja. Nakon predavanja 
razvila se zanimljiva diskusija koju su moderirale Željka Miklošević i Helena Stublić. Power 
point predavanja su u skraćenom obliku svima dostupne na MUIH-ovoj web stranici.  Sekcija 
inače broji 9 članova i od proteklog izvještaja održala tri sastanka. 

D. Detling je nakon dvije godine rada sekcije predao vodstvo Željki Miklošević.  

Obzirom na opravdani nedolazak predsjednice Sekcije povjesničara umjetnosti Silvije 
Luičevnjak (Zavičajni muzej Našice), pročitan je njen izvještaj o radu koja naglašava da je 
Sekcija bila inicijator predavanja o industrijskoj baštini Miljenka Smokvine održanog  u 



Vukovaru, Našicama i Đurđenovcu. Ujedno sugerira da se ponovno zatraže sredstva 
Ministarstva kulture za putujuću izložbu s temom očuvanja industrijske baštine posvećene 
muzeju u Belišću. Redoviti godišnji sastanak sekcije je prolongiran za jesen. 

Obzirom da je predsjednica Etnološke sekcije Jasmina Petras Jurković u proteklom periodu 
bila na porodiljnom dopustu, nije održan niti jedan sastanak, ali je LJ. Gligorević pojasnila 
zajedničku suradnju etnologinja Županje, Vinkovaca, Slavonskog Broda i Osijeka na izložbi o 
svečanim oglavljima udanih žena – zlatarama u suradnji sa Austrijom.  

D. Petković se osvrnuo na Muzejsku olimpijadu koja je održana 20.05.2011. godine u 
Vinkovcima, te je okupila osamdesetak muzealaca udruge koji su se okušali u raznim 
muzejsko-sportskim disciplinama. 

Svi izvještaji Sekcija MUIH-a, su jednoglasno usvojeni. 

 

T.4. 

 Potom se pristupilo konstituiranju novog sjedišta MUIH-a, predsjednika, Izvršnog i 
Nadzornog odbora. M. Žebčević Matić pojasnila je proceduru izbora novog vodstva svake 
četiri godine prema Statutu MUIH-a. Naglasila je da su se od obnavljanja Udruge 1997. 
godine kao sjedište izmjenile Našice, Osijek i Požega. Podsjetila je da se na prošlogodišnjoj 
Skupštini dogodio presedan, tj po prvi puta se Gradski muzej Vinkovcima dobrovoljno 
kandidirao za novo sjedište. 

Kandidatura Gradskog muzeja u Vinkovcima kao budućeg sjedišta MUIH-a prihvaćena je 
jednoglasno, bez dodatnih prijedloga. 

Za predsjednika MUIH-a jednoglasno je izabran Danijel Petković (Gradski muzej 
Vinkovci), za dopredsjednika  Borislav Bijelić (Muzej Đakovštine), Anita Rapan Papeša 
(Gradski muzej Vinkovci) za tajnicu, Martina Čulo Jergović (Gradski muzej Vinkovci) za 
blagajnicu, te ostali članovi Izvršnog odbora: Hermina Görike-Lukić (Muzej Slavonije 
Osijek), Ivana Miljak (Gradski muzej Vukovar), Mario Kauzlarić (Muzej Brodskog Posavlja), 
Tomislav Hršak i Domagoj Dujmić (Arheološki muzej Osijek). 

Za članove Nadzornog odbora na prijedlog Lj. Gligorević jednoglasno su izabrani Ivanka 
Bunčić (Muzej Brodskog Posavlja), Krešo Marić (Gradski muzej Vinkovci) i Maja Žebčević 
Matić (Gradski muzej Požega). 

M. Žebčević Matić  zahvalila se u ime prošlog saziva Izvršnog i Nadzornog odbora svim 
muzejima, ravnateljima i članovima na uspješnoj suradnji protekle četiri godine. 

Nakon toga je novoizabrani Izvršni odbor s predsjednikom D. Petkovićem nastavio 
vođenje skupštine. 



Novi predsjednik D. Petković se zahvalio članovima Skupštine na ukazanom povjerenju, te 
izrazio nadu da će zadržati standard vođenja Udruge koji je postavilo bivše predsjedništvo 
MUIH-a. 

T.5. 

Dubravaka Sabolić (Gradski muzej Virovitica) je izvjestila o tijeku inicijalnog sastanka za 
osnivanje Sekcije povjesničara koji se 26.11.2010. održao u Gradskom muzeju Virovitica na 
kojemu je konstatirano da u svakom muzeju MUIH-a niti nema povjesničara, te da dio 
povjesničara radi na kulturno-povijesnim zbirkama. Pravilnik Sekcije će se donijeti na jednom 
od sljedećih sastanaka, te profilirati plan, posebno u smislu zajedničke izložbe o cehovskim 
škrinjama tj. o obrtništvu, što će biti predloženo sljedećoj Skupštini kao program za 2013. 
godinu. 

B. Bijelić je predložio D. Sabolić koja je inicijatorica Sekcije za predsjednicu iste, te da se 
sastanci održavaju prema dogovoru. Mladen Radić (Muzej Slavonije Osijek) je predložio da 
zajedničke izložbe trebaju biti na nivou prenosivih izložbenih panoa i jednostavne za 
financiranje.  

Sekcija povjesničara je jednoglasno usvojena, kao i D. Sabolić kao predsjednica. 

T.6. 

D. Petković je zaključio da bi se trebao nastaviti kontinuitet započetih projekata, te je 
zamolio da bivše predsjedništvo potakne raspravu za Plan rada sljedećeg razdoblja. 

M. Žebčević Matić je sugerirala nastavak projekta „Industrijska baština Slavonije i 
Baranje“, vezanog uz animaciju spašavanja muzeja Belišće, te nastavak rada na sljedećem 
broju Glasnika Slavonskih muzeja. 

Lj. Gligorević smatra da Ministarstvo kulture nije nadležno za rješavanje problema muzeja 
bez ijednog stručnog djelatnika, nego da bi novo predsjedništvo trebalo uputiti apel Osječko-
baranjskoj županiji. M. Radić pojašnjava da je Grad Belišće odgovoran, a da MUIH može 
pomoći zaštiti građu jedinu kroz matičnu službu, što je već i učinjeno. 

Prijedlog o nastavku projekta „Industrijska baština Slavonije i Baranje“ je prihvaćen. 

Što se tiče priređivanja novog broja Glasnika slavonskih muzeja, M. Radić je prenio 
zamolbu dosadašnje glavne urednice Marine Vinaj (Muzej Slavonije Osijek) da se za taj 
posao imenuje netko od mlađih kolega, što je prihvaćeno. Funkciju glavog urednika, tj. 
organizatora budućeg broja prihvato je D. Petković koji će i prikupiti uređivački odbor, što je 
i jednoglasno prihvaćeno. 

Što se tiče sljedeće stručne ekskurzije razvila se plodna rasprava na osnovu prijedloga sa 
prošle Skupštine vezanu za Rumunjsku i Bugarsku. B. Bijelić je pojasnio ideju, ali je 
napomenuo da je također logičan prijedlog bio i da se poslije Istre, dvodnevna stručna 
ekskurzija organizira i po srednjoj i južnoj Dalmaciji. M. Radić smatra da se ne bi trebalo 
odustati od vrlo stare ideje ekskurzije po Rumunjskoj i Bugarskoj, pogotovo što je 



Transilvanija bila 1000 godina dio Ugarskog kraljevstva kao i Slavonija. T. Hršak smatra da 
bi trebalo odvojiti Rumunjsku od Bugarske u dvije zasebne cjeline.  K. Marić koji je zamoljen 
da organizira ekskurziju po srednjoj Dalmaciji smatra da prvo moramo upoznati svoje regije. 
Branka Balen (Galerija likovnih umjetnosti u Osijeku) koja je davno sa muzealcima Hrvatske 
bila u posjeti Rumunjskoj iznijela je svoje iskustvo o sređenim muzejima i smatra da bi ih 
svakako trebali vidjeti i ostali. D. Detling smatra da treba voditi računa o cijenama i trajanju 
inozemnih ekskurzija, te da MUIH i muzeji ne bi mogli participirati troškove i da bi veći dio 
morali snositi  članovi osobno, što nije u duhu Udruge, kao da niti jedan ravnatelj ne bi mogao 
na jedan tjedan biti bez svojih zaposlenika. Zaključeno je da K. Marić napravi financijski plan 
i hodogram za obe opcije, pa će Izvršni odbor naknadno odlučiti. 

K. Marić predlaže reprint Vodiča muzeja i galerija istočne Hrvatske za kojega smatra da bi 
se trebali puno bolje distribuirati turističkim agencijama, školama, hotelskim recepcijama 
kako bi se posjeti muzejima povećali. B. Bijelić smatra da će se podaci ionako duplati u 
novom Vodiču na nivou Hrvatske kojega tiska MDC, te da je svaki muzej dobio određeni broj 
primjeraka koje ne može prodati. D. Dujmić je napomenuo da je Društvo turističkih vodiča 
ključno u dijeljenju Vodiča, a LJ. Gligorević smatra da postojeći treba dopuniti aktuelnim 
podacima. 

Na prijedlog M. Žebčević Matić, D. Petković je zaključio kako treba za ponovljeno 
dopunjeno izdanje tražiti sredstva Ministarstva turizma i Hrvatske turističke zajednice, te da 
se sadašnji primjerci u muzejima kao i oni budući organizirano, mehanizmom marketinga 
Izvršnog odbora, podijele u svrhu propagande na predložena mjesta (turističkim agencijama, 
društvima turističkih vodiča, hotelima...). 

Prijedlozi su jednoglasno usvojeni. 

T.7. 

Predstavljene  su molbe sljedećih članova: 

Dajana Džakula (Galerija umjetnina grada Slavonskog Broda), Karolina Lukač i Ivana 
Artuković (Muzej Brodskog Posavlja). Sve su molbe jednoglasno prihvaćene. 

T.8. 

Pod točkom razno B. Bijelić je sve članove Skupštine je obavjestio o točnom hodogramu  
daljnjeg druženja. 

 

Zapisnik napisala:                                                                                Predsjednik MUIH-a 

Maja Žebčević Matić                                                                                 Danijel Petković 


